

## **ABSTRACT**

*Today, everybody can produce a short movie simply by using DSLR camera. The simplicity of producing a short movie, these days, makes various story can be found in many movies. These also makes a short movies not only carrying a stories, but also can be used as a media to promote an art for an artist or product for designer.*

*Design have prupose to give chances to artist or designer to see opportunity from this phenomena to produce short movies and make them as promotion media for their art works or their product. So, short movies can become an alternative promotion media to poster or flyer.*

*In this tutorial book “easy way to make short movies using DSLR “ and an example of short movies called “Productive” you can find steps on how making short movies.*

*The benefit of design is to present clear explanation especially to new people, artist also designer on how to make short movies using DSLR camera.*

*Keywords : tutorial booksk, short movie, DSLR camera, new promotion media, productive*



## ABSTRAK

Siapa pun sekarang ini bisa menghasilkan karya film pendeknya sendiri hanya dengan bermodal kamera DSLR. Kemudahan yang diberikan menghasilkan karya film pendek yang pada ceritanya menjadi bervariasi dan pada manfaatnya tidak lagi hanya sekedar film pendek dengan kisahnya tetapi menjadi media promosi baru untuk karya atau pun produk bagi seniman dan desainer saat ini.

Perancangan bertujuan untuk mengajak khususnya seniman dan desainer untuk melihat peluang dari kemudahan membuat film pendek menjadi media promosi baru agar pada promosi karya atau produk tidak lagi monoton lewat selebaran poster tetapi bisa dengan film pendek. Pada langkah membuatnya bisa dipelajari dari buku tutorial “Mudah Bikin Film Pendek Dengan Kamera DSLR dan contoh karya film pendek dari perancang berjudul “Produktif”

Manfaat dari perancangan ini adalah dapat memberi penjelasan kepada peminat baru khususnya seniman dan desainer mengenai proses pembuatan film pendek dan juga memberikan informasi lengkap tentang film pendek serta memberikan inspirasi untuk para peminatnya.

Kata kunci : buku tutorial, film pendek, kamera dslr, media promosi baru, produktif

